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In industria judeţului P r e ţ u l  d e  c o s t  

trebuie,, scuturat”  de chel
tu ie lile  neeconomicoase

Este' bine cunoscut că preţul de 
cost ca. indicator économic, reflec
tă într-o formă sintetică calitatea 
activităţii întreprinderilor. In el se 
oglindeşte creşterea volumului pro
ducţiei, gradul de folosire a forţei 
de 'muncă, productivitatea muncii, 
gradul, de utilizare a mijloacelor 
şi obiectelor muncii precum şi e- 
ficacitătea metodelor de organizare 
a producţiei şi muncii.

Tocmai de aceea în structura sa 
se găsesc importante surse de re
ducere a cheltuielilor de muncă 
vie ‘ şi materializată în vederea 
creşterii rentabilităţii şi, în final, 
a sporirii fondului de acumulare, 
concomitent cu crearea premiselor 
pentru ridicarea nivelului de trai 
al oamenilor muncii. In esenţă, 
creşterea salariului real are la ba
ză reducerea preţului de cost.

Axindu-se pe aceste consideren
te întreprinderile industriále din 
judeţul nostru au obţinut lună de 
lună importante, succese, fapt ce 
ilustrează preocuparea colectivelor 
de muncă pentru reducerea costu
rilor 'de producţie şi obţinerea de 
economii.

In primele 9 luni ale acestui an, 
întreprinderile industriale au re
dus preţul de cost la producţia

marfă comparabilă cu aproximativ 
30 milioane lei peste Sarcina de 
reducere planificată, iar la întrea
ga producţie marfă volumul de 
economii însumează peste 55 mi
lioane lei. în această direcţie s-ar 
putea da multe exemple de uni
tăţi Care şi-au adus contribuţia din 
plin. Nu urmărim însă acest scop 
în articolul de faţă, ci ne propu
nem să analizăm reversul, adică 
fenomenele care mai perturbă rea
lizarea prevederilor de plan la a- 
cest indicator economic.

Chiar de la început trebuie să 
arătăm că 13 unităţi nu s-au în
cadrat în cheltuielile de producţie 
planificate, nerealizînd sarcina de 
reducere a preţului de cost cu pes
te 14 milioane lei. Dintre acestea 
unele,' cum sínt uzina „Indepen
denţa“ Sibiu, Uzina chimico-meta- 
lurgică Copşa Mică, întreprinderea 
forestieră Sibiu au depăşiri de or
dinul milioanelor. Bunăoară, uzina 
„Independenţa“ nu şi-a realizat 
sarcina de reducere cu 5 764 mii 
lei, Uzina chimico-metalurgică 
Copşa Mică cu 2 099 mii lei, Fa
brica de şuruburi Mediaş cu 866 
mii lei şi altele.

In general cauzele care au con
tribuit la irosirea acestor impor

tante fonduri financiare sínt lo
calizate în pierderi din rebuturi, 
în produse de calitate inferioară, 
întreruperi în procesul de produc
ţie, deşeuri peste plan şi alte chel
tuieli neproductive. Fenomenele 
amintite au „înghiţit“ fonduri ce 
depăşesc 25 milioane lei. De exem
plu la Uzina chimico-metalurgică 
Copşa Mică, grupa de „Alte chel- 
tuiei neproductive“ se ridică la 
1 634 mii lei, aproximativ aceeaşi 
valoare la Uzina mecanică Mîrşa, 
1219 mii lei la uzina „Indepen
denţa“ Sibiu etc.

Pierderile din rebuturi sínt de 
asemenea o grea povară pentru 
preţul de cost la multe din uni
tăţile industriale ale judeţului. Nu
mai la ' 4 întreprinderi:. „Indepen
denţa“, „Vitrometan“, Uzina me
canică Mîrşa şi Uzina mecanică 
Sibiu rebuturile au influenţat ne
favorabil costurile de producţie cu 
3,5 milioane lei.

O pondere însemnată în volu
mul cheltuielilor neproductive o au

N. LUCA şi B. ROTARU,
economişti şefi de servicii 

la Direcţia judeţeană 
de statistică

(Continuare în pag. a III-a)

La unul din modemele urzitoare ale unităţii „Mătasea roşie" a Combinatului textil Cisnădie

Realizări la 
„Emailul roşu”

La fabrica „Emailul roşu“ din 
Mediaş a fost pus în funcţiune 
un dispozitiv pentru aplicarea 
decorului pe vase, fapt care va 
permite livrarea către comerţ a 
vaselor emailate cu decor, în
tr-o cantitate sporită.

Prin introducerea în proce
sul de producţie a noului dis
pozitiv se vor obţine economii 
antecalculate în valoare de 
560 000 lei anual.

Adeziv cu 
utilizări multiple

Un grup de cercetători ai In
stitutului „Chimigaz“ Mediaş, 
a pus la punct tehnologia de 
fabricaţie a unui adeziv per
manent, a cărui experimentare 
se face în prezent la C.F.A. 
Brăila.

Noul produs are utilizări 
multiple în tipografii, legătorii 
de cărţi etc.

Arzător mobil 
de 10 gigacalorii

Prin strădaniile colectivului 
de muncă de la Uzina mecani
că Gaz metan Mediaş a fost pro
iectat şi executat un arzător 
mobil de 10 gigacalorii. Acesta 
a fost livrat recent la Combi
natul chimic din Tîrnăveni.

Arzătorul, primul de acest fel 
realizat în ţară, va fi folosit la 
fabricarea bicromatului de so
diu, material mult solicitat pe 
piaţa externă.

A. ZSOMBORI coresp
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Academicianul 
Victor Eftimiu 

Ea Mediaş
Marţi, 11 noiembrie 1969, 

poetul, dramaturgul şi proza
torul Victor Eftimiu i,a avut o 
întîlnire cu cititorii săi din mu
nicipiul Mediaş, unde, în cadrul 
unei conferinţe literare, şi-a de
pănat amintiri legate de iluş
trii scriitori clasici pe care i-a 
cunoscut în tinereţea sa.

La această şezătoare au par
ticipat directori de şcoli, profe
sori de limba română, elevi şi 
eleve care i-au făcut maestru
lui Victor Eftimiu o caldă şi 
entuziastă primire.
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Teatrul Naţional 
German din Weimar

Aflat într-o vizită în ţara noastră, prestigiosul 
colectiv al Teatrului Naţional German din Wei
mar, aşteptat să sosească astăzi la Sibiu, va pre
zenta pe scena Teatrului de stat din localitate 
cunoscuta piesă a lui Heinrich von Kleist „Ul
ciorul sfărîmat“. Piesa se va juca în două spec
tacole, la orele 16,30 şi 19,30.

Apariţii filatelice

S I M P O Z I O N

Recent au fost puse 
în vînzare la magazi
nul filatelic din Sibiu, 
mai multe emisiuni 
solicitate de abo
naţi, pasionaţii a- 
matori ai filateliei. 
Este vorba de seriile

„Apollo-11“, „Ziua Ar
matei“, „Costume na
ţionale 1“, „Fluturi“. 
Urmează să fie primi
te mult aşteptatele e- 
misiuni „Pictori II“ şi 
„Circul“.

Noutăţi în magazine
La magazinul nr. 9 „Orizontul“ al I.C.S, Me- 

talo-chimice au fost puse în vînzare o serie de 
sortimente solicitate de fotografii profesionişti şi 
amatori. Este vorba de hîrtie color, hîrtie alb- 
negru revelatoare, filme ORWO — cu casetă. 
Au mai fost primite aparate foto „Smena 8“, 
„Practica Nova“ şi aparate de mărit „Peisaj“.

Azi, ora 15, la 
cabinetul tehnic al 
uzinei „Independen- 

' ţa“ Sibiu se ţine 
simpozionul : „As

pecte ! ale aplicării 
noului sistem de sa
larizare în uzina 
„Independenţa“.

Prezintă referate

inginerul Teodoi 
Popescu, inginerul 
Cornel Godeanu şi 
economistul Gheor- 
ghe Boieriu.

Excursie în Ungaria
38 de tineri şi tinere din Si

biu vor pleca sîmbătă într-o 
excursie de cinci zile în R.P. 
Ungară. Cu ocazia respectivei 
excursii, organizată de O.N.T. 
„Carpaţi“, Agenţia Sibiu şi Co

mitetul municipal al U.T.C., vor 
fi vizitate (în ţară) oraşele Cluj 
şi Oradea, iar în Ungaria — 
Budapesta.

Un nou magazin 
sătesc

La Apoldu de Sus va fi dat 
în folosinţă un magazin sătesc. 
Respectiva unitate comercială, 
care va avea raioane de: în- 
călţăminte-textile, alimentaţie 
publică (bufet) se află în ulti
ma fază de construcţie, în pre
zent executîndu-se tencuire 
pereţilor.

Comemorarea a 50 de ani
de ia moartea lui Alexandru Vlahuiăr

La Casa de cultură a municipiului Sibiu va avea loc, sîmbătă 
ora .18, comemorarea a 50 de ani de la moartea scriitorului Ale 
xandru Vlahuţă. Cu acest prilej, profesorul universitar Dan Smîr, 
tănescu. din Bucureşti, va conferenţia despre „Alexandru Vlahu1 
şi contemporanii săi“. Conferinţa va fi însoţită de proiecţii.

In continuare vor fi recitate poezii din creaţia lui Vlahuţă.

Vizita tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU 

pe şantiere de construcţii 
de locuinţe din Capitală

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii So
cialiste România, împreună cu to
varăşii Vasile Patilineţ, membru 
supleant al Comitetului Executiv, 
secretar al C.C. al P.C.R. şi Du
mitru Popa, membru supleant al 
Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., prim-secretar al Comitetu
lui municipal Bucureşti al P.C.R., 
primarul general al Capitalei, au 
făcut, în cursul zilei de miercuri, 
o vizită pe şantiere de construcţii 
de locuinţe din cartierele „Titan“ 
şi „Pantelimon“ şi la Întreprin
derea de prefabricate pentru con

strucţii „Gfanitul“ din Capitală.
Conducătorii de partid şi de stat 

au fost însoţiţi de Matei Ghigiu, 
ministrul construcţiilor industriale, 
Dumitru Mosora, ministrul indus
triei materialelor de construcţii, 
Alexandru Boabă, ministrul indus
triei chimice, de secretari ai Co
mitetului municipal de partid şi 
vicepreşedinţi ai Consiliului popu
lar al Capitalei.

In timpul vizitei — expresie a 
stilului de lucru concret dinamic, 
bazat pe cunoaşterea directă a rea
lităţilor de către secretarul ge
neral al partidului nostru — 
au fost analizate multiple pro
bleme ale activităţii de pe şan

tierele de construcţii, stadiul 
îndeplinirii sarcinilor de plan în 
domeniul locuinţelor pe anul în 
curs şi al pregătirilor pentru tre
cerea în cele mai bune condiţii la 
obiectivele viitorului cincinal. Se
cretarul general al Partidului Co
munist Român a dat indicaţii pre
ţioase privind continua perfecţio- ( 
nare a organizării şi conducerii 
activităţii tehnico-economice pe 
şantierele de construcţii, în scopul 
intensificării ritmului de predare 
a locuinţelor către populaţie, îm
bunătăţirii calităţii lucrărilor, creş
terii eficienţei economice în acest 
important sector legat de ridicarea 
nivelului de trai al poporului.

Cale largă noului, tehnicii moderne pe şantiere!
Vizita a început în cartierul „Ti

tan“. Aici de o parte şi de altă a 
marilor bulevarde, se înalţă silue
tele elegante, luminoase ale nenu
măratelor blocuri moderne care 
configurează imaginea tonică, „Ia 
zi“ a Capitalei. Cele aproape 
40 000 de apartamente date în fo
losinţă pînă în prezent — cărora 
li se vor adăuga în etapa urmă
toare peste 25 000 — fac ca „Ti
tanul“ să fie un veritabil oraş nou 
— încă de pe acum mai mare de
cit alte oraşe ale ţării.

întîmpinat cu o deosebită căl
dură, în aplauzele entuziaste ale 
constructorilor aflaţi pe şantiere, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, cei
lalţi conducători de partid se o- 
presc în faţa blocului V 1—5 aflat 
în construcţie. In faţa unor gra
fice comparative, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu examinează eficienţa 
tehnico-economică a noilor metode 
folosite în construcţia de locuinţe. 
Secretarul general al partidului 
este invitat apoi să viziteze şan
tierul acestui bloc cu zece nivele, 
care, planificat să fie dat în folo
sinţă în cursul anului viitor, va 
cuprinde 275 de apartamente. O 
particularitate a acestui bloc o 
prezintă folosirea cofrajelor plane 
mari, a planşeelor şi scărilor din 
prefabricate ca şi a camerelor de

baie ■— celule spaţiale complet fi
nisate. Secretarul general al par
tidului- examinează îndeaproape cu 
minuţiozitate şi exigenţă, calitatea 
lucrărilor, se interesează îndea
proape de productivitatea utilaje
lor folosite, de problemele ce se 
ridică în faţa muncitorilor în pro
cesul de producţie, face recoman
dări privind soluţionarea lor op
timă.

La plecarea de pe acest şantier, 
sute de constructori, ca şi nume
roşi locuitori ai cartierului care 
aflaseră de vizita conducătorului 
partidului, îi fac o entuziastă ma
nifestaţie. Mulţimea ovaţionează 
cu putere, aplaudă şi aclamă, ex- 
primînd călduros sentimentele de 
dragoste şi stimă care animă în
tregul popor, ataşamentul faţă de 
partid, faţă de secretarul general 
al partidului — pomotorul neobo
sit al unei politici consacrată inte
reselor vitale ale poporului, pro
gresului şi prosperităţii patriei so
cialiste.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
îndreaptă spre un alt punct al 
cartierului în care se construiesc 
în acest an 7 000 de apartamente 
— din cele 23 000 cite se ridică, în 
întreaga Capitală. Se vizitează blo
cul T 1 al şantierului 4 aparţinînd 
întreprinderii de construcţii mon
taj nr. 2 Bucureşti. In faţa blocu

lui, oaspeţilor li se prezintă un 
micropoligon de prefabricate cu 
cofraje de tip metalic tunel. Me
toda folosită aici permite realiza
rea unor importante economii de 
manoperă şi transport, sporeşte 
productivitatea muncii. Prezentîn- 
du-i-se o instalaţie de produs abur, 
achiziţionată din import, tovară
şul Nicolae Ceauşescu recomandă 
constructorilor să apeleze la expe
rienţa specialiştilor ciujeni care au 
realizat instalaţii româneşti de 
mare randament.

Se vizitează cîteva din aparta
mentele cu un grad ridicat de con
fort ale blocului T 1. Tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu se interesează 
de problemele reducerii preţului 
de cost pe apartamente, perfecţio
nării lucrărilor de instalaţii şi fi
nisajului. Apreciind rezultatele ob
ţinute, secretarul general al parti
dului recomandă studierea perma
nentă şi valorificarea tuturor posi
bilităţilor în vederea sporirii efi
cienţei economice a activităţii pe 
şantiere, reducerii termenelor de 
dare în folosinţă a locuinţelor.

Ca pretutindeni pe întreg par
cursul vizitei, constructorii şi lo
cuitorii cartierului salută entuziast 
prezenţa tovarăşului Ceauşescu, 
ovaţionează pentru partid, pentru 
politica sa. Se scandează 
„Ceauşescu“, „Cea, '.şescu—P.G.R.“.

Deviza constructorilor: mai grabnic, mai ieftin,
mai multe locuinţe!

Din cartierul „Titan“, coloana 
maşinilor se îndreaptă spre între
prinderea de prefabricate „Grani
tul“ — unul din pincipalii furni
zori ai şantierelor de construcţii 
din Bucureşti. Se vizitează poligo
nul deschis pentru panouri pre
fabricate, recent dat în folosinţă. 
Acest poligon, cu o capacitate de

producţie anuală de 9 600 metri 
cubi beton (1 400 de apartamente 
de confort diferenţiat), a asigurat 
deja elementele de construcţie 
pentru primul bloc care se înalţă 
în ansamblul arhitectonic „Cos
mos“ din cartierul „Pantelimon“. 
Este vizitată, de asemenea, secţia 
<je dale mozâieate şi hala de pa

nouri mari prefabricate din beton- 
armat. Tovarăşului Ceauşescu îi 
este prezentată metoda turnării în 
casete a pereţilor despărţitori; in
stalaţia a intrat de curînd în func
ţiune şi dă rezultate bune.

Secretarul general al partidului 
recomandă ridicarea gradului de

(Continuare în pag. a III-a)

Vizita in ţara noastră a primului ministru 
al Republicii Congo (Brazzaville),

c o m a n r la n tn l  A lfR E D  RAOUL
Braşov 12. — De la trimisul 

„Agerpres“, Mircea S. Ionescu:
Primul ministru al Republicii 

Congo (Brazzaville), comandantul 
Alfred Raoul, şi celelalte persoane 
oficiale congoleze au consacrat cea 
de a treia zi a vizitei în ţara noas
tră municipiului şi judeţului Bra
şov.

In timpul vizitei, oaspeţii au 
fost însoţiţi de Bujor Almăşan, 
ministrul minelor, Alexandru Tu- 
jon, ambasadorul României la 
Brazzaville, Tudor Jianu, directo
rul protocolului din Ministerul A- 
facerilor Externe, reprezentanţi ai 
organelor locale de stat şi alte 
persoane oficiale.

Vizita a început cu Uzina de 
tractoare, unde ing. Vasile Sechel, 
directorul general al uzinei, a fă
cut oaspeţilor o amplă prezentare 
a uzinei şi a celor 12 tipuri de 
tractoare care se fabrică în pre
zent în serie în această întreprin
dere. Reţin atenţia caracteristicile 
constructive şi funcţionale şi nu
mărul apreciabil de tractoare ofe
rite la export în peste 50 de ţări.

Vizitînd principalele sectoare de 
producţie ale uzinei — motor, banc 
de probă, montaj general — pri
mul ministru congolez şi specia
liştii care îl însoţesc s-au intere
sat de aspecte ale organizării pro
ducţiei şi ale relaţiilor întreprin
derii cu centrala industrială din 
care face parte, de caracteristicile 
tehnice şi condiţiile de tropicali- 
zare ale noilor tipuri de tractoare 
„Universal 600“ şi '„Universal 400“, 
pentru legumicultura, pomicultu
ră şi viticultură, aflate in curs de 
asimilare.

La sfîrşitul vizitei în uzina de 
tractoare, dînd o înaltă apreciere

nivelului tehnic de dotare a uzi
nei, premierul congolez a semnat 
în cartea de onoare a întreprin
derii.

De la Uzina de tractoare, coloa
na maşinilor oficiale, escortată de 
motociclişti, străbătînd principalele 
artere ale oraşului, s-a îndreptat 
spre o altă întreprindere de pres
tigiu a Braşovului — Uzina de 
autocamioane.

La sosirea în întreprindere, pri
mul ministru congolez şi celelalte 
persoane oficiale care îl însoţesc 
au fost salutate de directorul ge
neral al uzinei, ing. Sergiu Ştefă- 
nescu, cu care au avut o discuţie 
asupra profilului şi perspectivelor 
de dezvoltare ale acestei unităţi.

în timpul vizitei prin sectoarele 
principale de producţie au fost 
prezentate noile autovehicule a- 
flate în fabricaţie — autocamionul 
de 5 tone cu caroserie lungă, au
totractorul cu semiremorcă de 
mare capacitate- şi alte variante de 
autovehicule.

La standul de prezentare, pri
mul ministru congolez, ureînd la 
volanul unui autocamion SR-132 
de 3 tone cu dublă tracţiune, a 
'•erificat personal performanţele 
maşinii, felicitînd pe constructori 
pentru calitatea camioanelor româ
neşti.

Următorul popas a fost făcut la 
una din marile unităţi agricole din 
judeţ — întreprinderea agricolă 
de stat Prejmer din apropierea 
Braşovului. După o scurtă infor
mare asupra profilului celor 10 
ferme ale întreprinderii, care îşi 
desfăşoară activitatea pe circa 
6 000 ha, oaspeţii congolezi, înso
ţiţi de directorul unităţii, ing. Ion 
Woma, au vizitat sectorul zooteh

nic, unde li s-au prezentat cele 
mai valoroase vaci, cu o produc
ţie anuală de peste 8 500 litri de 
lapte. Tot la Prejmer, oaspeţilor 
le-au fost înfăţişate crescătoriile 
de nurci şi de păstrăvi ale între
prinderii agricole de stat.

Premierul congolez şi celelalte 
persoane oficiale care ’îl însoţesc 
si-.au încheiat vizita în municipiul 
şi judeţul Braşov printr-un scurt 
popas la Poiana Braşov.

La Hotelul internaţional din Po
iana _ Braşov, preşedintele Consi
liului popular judeţean, Constan
tin Cîrţînă, a oferit un dejun în 
onoarea primului ministru, Alfred 
Raoul.

Au luat parte persoanele oficia
le congoleze care îl însoţesc pe pi e- 
mier, membrii suitei permanente 
române ataşate pe lingă primşji 
ministru congolez, reprezentanţi a’i 
organelor locale de stat, conducă
tori de mari întreprinderi din mu
nicipiul Braşov.

în_ timpul dejunului, care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă cor
dială, preşedintele Consiliului 
popular judeţean şi premi*ni] ecn- 
golez au toastat pentru dezvolta
rea colaborării şi cooperării bilate
rale, în interesul ambelor popoare, 
pentru asigurarea şi consolidarea 
păcii în lumea întreagă.

Pe tot parcursul străbătut, lo
cuitorii municipiului şi judeţului 
Braşov au făcut primului minis
tru al Republicii Congo (Brazza
ville) o primire călduroasă.

Tn cursul după-amiezii, premie
rul congolez şi celelalte persoane 
care îl însoţesc s-au înapoiat în 
Capitală.

(Agerpre#)
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Petiţie. . .
Zilele trecute, pe străzile Si

biului. Vreo zece bărbaţi îm
brăcaţi în costume ciudate, cu 
torţe în miini. Păreau nişte 
astronauţi, catapultaţi de pe ci
ne ştie ce planetă. Treceau în 
rind'uri de cîte trei, iar unul îi 
comanda. Lumea se uita ca la 
alte minuni şi se ţinea scai 
după ei. Curios ca tot omul, 
le-am luat şi eu urma. S-au o- 
prit la Inspectoratul judeţean 
pentru prevenirea incendiilor. 
Unul dintre ei a intrat la co
mandant cu o hîrtie. Am aflat 
după aceea toată tărăşenia. 
Erau pompieri voluntari din sa
tul Noul, comuna Roşia. Veni
seră cu o petiţie. Şi ce cereau 
cavalerii focului, îmbrăcaţi ca 
nişte arhangheli? Ca toate in
cendiile să fie programate nu
mai ziua, după ce dumnealor 
şi-au făcut siesta. Că nu de 
mult au fost deranjaţi la mie
zul nopţii să stingă un joagăr 
de la C.A.P. Şi nu s-au dus de
cit 7 din 17. Poate că li se 
aprobă. Parcă Moş-Teacă n-a 
rezolvat-o cu „epizotia“?

Atenţie, părinţi 1
O constatare regretabilă: sin

tern nevoiţi să revenim (a cita 
oară?) asupra unei chestiuni — 
supravegherea copiilor. Lipsa 
de supraveghere, se ştie, poate 
avea urmări dintre cele mai 
tragice. Astfel, de curînd, G. R., 
un copil de şase ani şi jumătate, 
din comuna Şura Mare, a fost 
accidentat. Voia să traverseze 
strada prin spatele unui auto
buz. Din partea opusă a venit 
un autocamion care a trecut cu 
roata peste el. Copilul a murit 
pe loc. Părinţi, consideraţi cele 
relatate ca un serios semnal de 
alarmă! Deci, atenţie!

Pentru
reeonfortare...

loan Haşegan, Nicolae Haşe- 
gan, Mihail Stoia, Gheorghe 
Gavrilă şi Aurel Stoia din Veş- 
tem erau epuizaţi fiziceşte în 
urma unui scandal, provocat 
după toate „manierele“ huliga
nilor. Tămbălăul a avut loc mai 
de mult la bufetul din sat. 
Erau împărţiţi în două tabere. 
S-au blagoslovit reciproc, au 
făcut răboj, cu cuţitele, din 
pieile adversarilor şi au distrus 
bunuri materiale. Diagnosticul: 
infracţiune de ultraj la bunele 
moravuri şi conturbarea liniş- 
tei publice. „Medicul“ i-a con
sultat cu toată atenţia. Şi le-a 
indicat tratament pe diverse 
termene — între şase luni şi 
un an şi opt luni. După oste
neala care şi-au dat-o. Pentru 
reeonfortare. Poate s-or lecui...

Formulă „magică" 
de slab\î calitate

„Gînd o face plopul pere
Şi răchita micşunele . . . “.
Aceasta era formula „magi

că“ a lui Ştefan Răchiţeanu, 
din comuna Răchiţeni, judeţul 
Iaşi. Atunci cînd s-or împlini 
cele din cîntec, zicea el că îl 
va prinde miliţia. Fiindcă bă
iatul „lucra“ de zor. A furat 
din Braşov, apoi a venit la Păl
tiniş. Cu chei potrivite intra 
prin camere şi fura bani sau 
obiecte de preţ. S-a înturnat la 
Braşov, a mai operat pe acolo, 
apoi din nou la Păltiniş. Pen
tru divertisment s-a gîndit să 
şterpelească ceva şi de la baia 
populară din Sibiu. A urmărit 
un cetăţean care şi-a depus 
hainele la garderobă, i-a aflat 
numărul şi după ce a ieşit din 
bazin (el, Răchiţeanu), s-a dus 
şi a cerut hainele respectivu
lui, pe care l-a lăsat aproape 
gol puşcă. Formula lui Răchi
ţeanu, însă, s-a dovedit a fi 
falsă. Fiindcă a fost prins. Şi 
dacă te gîndeşti că i se trage 
de la baie. Acum aşteaptă să- 
puneala şi să fie băgat la apă ...

„ P ă ţ a n i a "  
lui Popa

Gheorghe Popa din Orlat 
voia să mîntuie un ciolan de 
porc. După toate canoanele' ho- 
ţomaniei. Şi asta a vrut s-o fa
că tocmai într-o zi „de post“. 
Se afla în Sibiu, la magazinul 
nr. 12 al I.C.S. Alimentara, pe 
str. 9 Mai, nr. 7. Cînd a văzut 
Gheorghiţă bunătatea de ciolan, 
i-a lăsat gura apă. Şi, fiind re
cidivist, s-a jurat pe loc să 
treacă de la alte găinării la . . .  
produse de rîmător. Tocmai 
voia s-o întindă fără să fi plă
tit. Ce ghinion! L-au taxat tot 
ca pentru găinărie. De-o să-i

■ meargă fulgii . . .

S Rubrică redactată de
I MARIN NIŢA

D o u ă  c ă m i n e  c u l 

t u r a l e  î n  p a r a g i n ă
•  Şi reparaţii dar . . .  şi activitate!
•  Zeci de cadre didactice aşteaptă invitaţii la căminele 

culturale!

La cercul micilor cineaşti de la Casa pionierilor din Sibiu sínt înscrişi peste 80 de elevi, dintre care 50 
sínt începători. După o iniţiere în prealabil, „bobocii“ au trecut la „tragerea“ primelor cadre de 

probă, urmînd ca în curînd să realizeze scurte pelicule documentare şi artistice

Activitatea cultural-artistică la 
sate are o desfăşurare continuă, 
ceea ce impune diferenţierea şi 
intensificarea muncii în anotimpul 
rece, cînd se înregistrează o parti
cipare mai largă şi activă din par
tea locuitorilor de la sate.

Pentru a cunoaşte la faţa locu
lui felul cum s-au pregătit cămi
nele culturale pentru perioada de 
iarnă, am efectuat recent o an
chetă la cîteva cămine culturale, 
unde cu regret trebuie să- antici
păm spunînd că cele constatate nu 
sínt deloc mulţumitoare.

Drumul spre culmi 
se cheamă pregătire

Oscilaţiile valorice ale unor pro
duse artistice în limitele circum
scrise unei cvasiperfecţiuni inter
pretative sínt foarte normale (şi 
într-un fel, poate chiar necesare), 
ele fiind rezultatul „joncţiunii“ 
unei multitudini impresionante de 
factori, din care, însă, esenţial ni 
se pare a fi totuşi, în ultima in
stanţă, doar soliditatea pregătirii 
în repetiţiile individuale şi colec
tive a elementelor participante 
direct la realizarea respectivă (di
rijor, solist şi or
chestră). Cei ce 
neglijează acest 
factor, imperios 
necesar dificilei 
arte a sunetelor, 
riscă a se autoplasa în faţa unei 
dezavuări, măcar parţiale, dacă nu 
chiar totale, a auditoriului. Iată de 
ce cunoscutul Concert pentru 
vioară şi orchestră în re major de 
Johannes Brahms, lucrare inclusă 
în programul ultimului concert 
simfonic al Filarmonicii sibiene, 
nu poate rezista celor sus amintite, 
nici chiar în cazul unei foarte 
sumare analize.

Extrem de multele şi supără
toarele impurităţi intonaţionale ale 
fagoţilor (tema din partea I-a), ale 
oboiului (partea I-a şi a II-a), ale 
cornilor (în toate cele trei părţi 
ale concertului), nesiguranţa exe
cutării tehnice a unor pasaje ale 
oboiului şi ale cornilor (în special 
cornul 2, 3 şi 4), dozajul sonori
tăţilor pe compartimente, mai pu
ţin lucrat — acoperind uneori so
listul, alteori dînd pasajelor res
pective nuanţa de plat — în sfîr- 
şit, rigiditatea de o anume osten
taţie a colaborării dintre solist, 
orchestră şi dirijor, evidenţiată 
clar mai ales în „allegro-ul gio- 
coso, ma non tropo vivace“ al 
părţii a IlI-a, ne îndreptăţesc să 
credem că n-am greşit cu nimic 
în afirmaţiile de pînă aci.

Solistul concertului Ladislau

Kiss, posedînd o tehnică vigu
roasă, dar de data aceasta mai pu
ţin îngrijită (intonaţional), un ton 
frumos, plin de forţă expresivă, 
îşi păstrează totuşi o individuali
tate interpretativă fără să găsească 
calea spre elementele de fluenţă cu 
ansamblul ce-1 acompaniază. Nu-i 
mai puţin adevărat că nici acesta 
— condus de dirijorul Constantin 
Ţurcanu (Bucureşti) n-a încercat 
evadarea din lejeritatea cu care 
se „realiza“ cuplul violonist-or- 
chestră. La solist, am mai fost 

puţin neplăcut 
surprinşi de ma
niera oarecum e- 
xagerată în vi
brarea sunetelor 
(în special a acu

telor) fapt care ne-a creat pe a- 
locuri , impresia unei expansiuni 
temperamentale voite, deci de su
prafaţă, pentru fluxul gigantic al 
melodicii brahmsiene.

Celelalte două lucrări prezen
tate în concert, Elegie de Th. Dră- 
gulescu şi Simfonia a IlI-a „Eroi
ca“ de Ludwig van Beethoven, 
deşi nu ne-au scutit de ostentaţia 
unor momente lipsite de acurateţe, 
(în special a cornilor secunzi), se 
încadrează totuşi în limitele unor 
coordonate apropiate de esenţa a- 
cestei muzici. Meritul revine diri
jorului Constantin Ţurcanu care, 
stăpînind cu precizie aceste parti
turi, a putut stabili un contact 
strins cu orchestra. In simfonie, 
mai ales, fluxul de energie care 
porneşte de la domnia sa avea o 
libértate de netăgăduit. E de la 
sine înţeles că aceste elemente 
l-au ajutat pe dirijorul Constan
tin Ţurcanu în obţinerea unei im
presionante profunzimi, a unui 
plan dinamic foarte bine conturat, 
a unei frazări clare şi judicioase, 
a unor momente de copleşitoare 
forţă dramatică.

DORU CONSTANTINIU

BULETIN METEO
C erînd p ă re rea  to v arăşu lu i m eteoro log  de  se rv ic iu  de la  C en tru l p en tru  p re 

v ed erea  tim p u lu i S ibiu, BRUNO SIFT, a su p ra  prognozei p e n tru  zile le  de 13, 14 
şi 15 no iem brie  1969, n i se  com unică:

V rem ea va  f i  în  g en era l fru m o asă  d a r  rece  n o ap tea  şi d im ineaţa . Spre sf îr-  
şitu l in te rv a lu lu i va  deven i sch im b ă to a re . V în tu l v a  su fla  slab p în ă  la  p o tr iv it d in  
sec to ru l n o rd -vest. T em p era tu rile  m in im e v o r f i  cup rinse  în tre  m inus 5 şi 
m inus 1 grad , local m ai r id ic a te , ce le  m ax im e oscilînd  în tre  13 şi 18 g rade . 
D im ineaţa  ceaţă  locală.

E ste n ecesar ca m ai a les p e  v rem e ceţoasă, p ă r in ţii  să -şi sfă tu iască  co p iii::să 
fie  a te n ţi  cum  m erg  pe  s trad ă , p e n tru  a-i f e r i  de p erico lu l acc id en tă rii de c ă tre  
veh icu le le  ca re  c ircu lă  pe  d ru m u rile  publice.

N u acelaşi lu c ru  l-au  fă c u t p ă r in ţii  m in o ru lu i SIGFRIED SCHUSTER, de 
5 ani, d in  A gnita, c a re  n u  de  m u lt ju c în d u -se  nesu p rav eg h ea t pe  s trad ă , a 
tra v e rs a t s tra d a  p r in  fa ţa  u n u i au tocam ion  o p rit şi a  fo st acc id en ta t m o rta l de 
u n  autocam ion care  e x ecu ta  dep ăşirea  celu i o p rit. Ia tă  cum  o m ică n eg lijen ţă  
d in p a r te a  p ă rin ţilo r  a  fă c u t ca v ia ţa  cop ilu lu i lo r  să se stingă.

GH. DOBRIŢA

CURIER JURIDIC
SUMA IOAN — satul Colun, 

comuna Porumbacu de Jos. Dacă 
paza comunei se prestează efectiv 
de cetăţeni, atunci sínt obligaţi să 
o efectueze toţi cetăţenii între 
18—55 ani, potrivit art. 2 din De
cretul 36/1957. în cazul cînd con
siliul popular al comunei, la cere
rea majorităţii locuitorilor, stabi
leşte că paza obştească să fie pres
tată de paznici plătiţi prin con
tribuţia locuitorilor, aceasta se su
portă de toţi locuitorii. De la plata 
acestei contribuţii sínt exceptaţi 
(scutiţi) elevii, pompierii volun
tari, persoanele care au suferinţe, 
infirmităţi sau boli mintale — a- 
cei care n-au alte venituri în afară 
de pensia de invaliditate.

STÄNILÄ VICTORIA — satul 
Sebeşul de Sus, comuna Racoviţa.
Pentru a beneficia de pensia de 
invaliditate trebuie ca la data ivi
rii invalidităţii să fi avut vechime 
în muncă în raport cu vîrsta la 
acea dată. în acest scop urmează 
a vă adresa Oficiului judeţean de 
pensii Sibiu, furnizînd date pre
cise. Vi se vor da toate informa
ţiile necesare.

KANDÓ ION — Mediaş, str. 
Vever nr. 1. Pentru perioadele lu
crate înainte de 18 martie 1969 — 
data publicării în Buletinul oficial 
nr. 36 a ordinului nr. 59/1969 al 
Ministerului Muncii şi Ministeru
lui Sănătăţii — încadrarea în gru
pele I şi a II-a de muncă se face 
pe baza tabelelor anexă la Regu
lamentul de aplicare a Decretului 
nr. 292/1959 modificat (republicat 
în Buletinul oficial nr. 21 din 10 
martie 1967), în raport cu funcţia 
sau meseria exercitată, cu condiţia 
să se fi lucrat în mod permanent 
în profesiunile respective.

Pentru perioadele lucrate după 
18 martie 1969, deci după publi
carea noilor liste, încadrarea se 
face potrivit tabelelor 1 şi 2 anexă 
la ordinul nr. 59/1969, deci ţinîn- 
du-se seama de locurile de muncă 
în care aţi lucrat.

Perioadele lucrate trebuie să a- 
pară în carnetul de muncă, con
form instrucţiunilor date de Minis
terul Muncii, unităţile fiind obli
gate să înregistreze perioadele res
pective dacă apar în anexele ară
tate mai sus.

STÎNGACIU IOAN — satul Ces- 
ler, comuna Micăsasa. Aşa cum
precizaţi în scrisoarea dv., aţi exe
cutat lucrări de zugrăveală etc. la 
diferiţi cetăţeni din sat. Organele 
competente v-au făcut impunerea 
pe venit conform Decretului 
153/1954. In urma contestaţiei fă
cute, organele financiare, în baza 
cercetărilor efectuate, v-a redus 
impunerea iniţială.
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CINEMA Neînţelesul (orele

SIBIU: PACEA: Baltagul (orele 
9,30; 11,45; 14,00; 16,30; 19,00;
21.00) ; ARTA: My Fair Lady, se
riile I şi II (orele 9,30; 13,00;
16,30; 20,00); TINERETULUI :
Operaţiunea Belgrad (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL ; La
Nord prin Nord Vest (orele 9,00; 
13,00; 17,00; 20,30); TINERETU
LUI: în umbra coltului (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNI
REA: Prinţul negru (orele 10,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Noaptea 
generalilor, seriile I şi II (orele 
11,00; 14,00; 17,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Tată de fa
milie (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20.00) .

COPS A MICA: POPULAR: Hi
perboloidul inginerului Garin (o-
rele 17,00 şi 19,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Rîul negru (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI:
17,00 şi 19,00).
OCNA SIBIULUI: Pe plajele lu
mii (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Bela (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
18,00 Mult e dulce şi frumoasă. 
18,30 Misterul din peşteră (VI). 

Film serial, producţie a stu
diourilor suedeze.

BREZAI AUREL — satul Răvă-
şel nr. 81. In situaţia cînd aţi 
rămas disponibil în urma îmbu
nătăţirii organizării administrativ- 
teritoriale a ţării, beneficiaţi de 
drepturile prevăzute în precizările 
Ministerului Muncii nr. 517/1968 
privind aplicarea H.C.M. nr. 352/ 
1968, între care şi de vechimea 
neîntreruptă în muncă, potrivit 
art. 1331 din Codul muncii vi se 
socoteşte continuitate în aceeaşi 
unitate (conform art. 42 al. 4 lit. e 
din legea 27/1966),1 întrucît afir
maţi că v-aţi încadrat pentru re
calificare.

RUSU ANA — satul Tălmăcel 
nr. 78, comuna Tălmaciu. 1. Pen
tru a beneficia de pensie de ur
maşi, trebuie ca decedatul să fi 
fost pensionar sau să fi îndeplinit 
la data decesului condiţiile pentru 
obţinerea unei pensii. 2. Reconsti
tuirea vechimii în muncă prin 
martori se poate face numai pen
tru angajaţi, prin comitetul sindi
catului unde lucrează.

CAIUS CONSTANTINESCU 
consilier juridic

sport...
popice:

Start în campionatul 
judeţean

După prima etapă a campiona
tului judeţean, ediţia 1969-1970, 
echipele medieşene Geamul (m) şi 
Gaz metan (f) se situează în 
frunte. Dar iată rezultatele:

Masculin: Carpaţi Mîrşa—Voinţa 
Sibiu 4484—4292; Tricotajul Ag
nita—Electrica Sibiu 4319—4445; 
Sparta Mediaş—Geamul Mediaş 
4544—4669.

CLASAMENT:
1. G eam ul M ediaş
2. C arpaţi M îrşa
3. E lec trica  Sibiu
4. S p arta  M ediaş
5. T rico ta ju l A gnita
6. V oinţa S ibiu

1 1 0 0 4669 3 
1 1 0 0  4484 3 
1 1 0 0  4445 3 
1 0 0 1 4544 1 
1 0 0 1  4319 1 
1 0 0 1 4292 1

Feminin: Voinţa Sibiu—Carpaţi 
Mîrşa 2060—1812; Electrica Si
biu—Tricotajul Agnita 1707—1720; 
Geamul Mediaş—Gaz metan Me
diaş 1671—2200.

CLASAMENT:
1. Gaz m etan  M ediaş
2. V oinţa Sibiu
3. T rico ta ju l A gnita
4. C arpaţi M îrşa
5. E lec trica  Sibiu
6. G eam ul M ediaş

G.

1 1 0 0 2200 3 
1 1 0 0  2060*3 
1 1 0 0  1720 3 
1 0 0 1  1812 1 
1 0 0 1  1708 1 
1 0 0 1  1671 1

MARGINEANU

19.00 
19,20 
19,30

20.00

21,50

22,00
22,25
22,40

’3,10

Telejurnalul de seară.
Pauză muzicală.
Prim plan.
IULIU PORA. 
medic emerit.
Seară de teatru TV. 
Maliţioasa mea fericire 
de Maliughin.
Distribuţia: Virgil Ogăşanu, 
Sanda Toma, Irina Petrescu, 
Vasilé Cosma, Boris Ciornei, 
Mihaela Murgu, Mihai Ni- 
culescu.
Reflector.
Telefoileton cotidian.
Avanpremieră.
Telejurnalul de noapte.
Cronica ideilor.
Omul în realitatea şi în gîn- 
direa contemporană.
închiderea emisiunii.

SPECTACOL

Cadru din filmul „Rîul negru“, care rulează la cinematograf u! 
7 Noiembrie din Dumbrăveni

Circul cehoslovac „Kludsky“, 
in turneu în Republica Socialistă 
România, amplasat în Bulevardul 
Victoriei (vizavi de Fabrica de 
confecţii) Sibiu, îşi prezintă spec
tacolele în fiecare seară, la orele 
20,00.

La căminul cultural din Bratei, 
spre exemplu, (director Moyrer 
Hantz), nu s-a mai zugră
vit din anul 1961; pereţii sínt 
murdari, afumaţi şi o parte din 
clădire e distrusă din cauza negli
jenţei sau mai bine zis a nepăsării 
celor direct răspunzători. Lipsesc 
cîteva ţigle de pe acoperiş, dar ni
meni nu se îndură să le pună. Din 
această cauză cînd plouă afară, 
plouă şi în căminul cultural. Ace
laşi lucru se întîmplă şi la biblio
teca comunală, care se află în a- 
ceeaşi clădire, bibliotecara Mather 
Maria folosind o găleată şi alte 
obiecte pentru a feri cărţile de 
apă. Tot aci, începînd de la in
trare şi pînă la scenă, instalaţia 
electrică este distrusă, firele atîrnă 
de pereţi, întrerupătoarele sínt 
stricate sau lipsesc, clanţele de la 
uşi se învîrtesc în gol, geamurile 
sínt sparte. Sínt vizibile aspectul 
urit şi proasta gospodărire a cămi
nului. De această situaţie se face 
răspunzător consiliul popular co
munal (loan Simonis, preşedinte, 
loan Regman, secretar). Această 
afirmaţie este dovedită şi prin fap
tul că la căminul cultural din Bra

tei, unde se face foc cu lemne, 
pînă în prezent nu s-a luat nici 
o măsură pentru asigurarea com-'
bustibilului.

In ce priveşte munca cultural- 
artistică, din luna iunie în comuna 
Bratei, în afară de film nu s-a 
mai desfăşurat nici o activitate, 
deşi în comună există un număr, 
suficient de mare de profesori şi! 
învăţători şi mulţi alţi intelectuali 
cu o bogată experienţă în aceastăl 
privinţă. Vor trebui luate măsuri 
urgente pentru întocmirea planu
lui de muncă, repartizarea resoar- 
telor şi începerea activităţii.

Al doilea popas l-am făcut la 
căminul cultural din comuna Dir
los, unde se pot nota, de aseme
nea, o serie de lipsuri. Căminul 
cultural este extrem de mic, nui 
mai corespunde de loc creşterii 
numărului populaţiei. Clădirea este 
neîmprejmuită. în exteriorul pe
reţilor au rămas cîrligele, dar bur
lanele de scurgere a apei lipsesc; 
în interior sínt doar cîteva bănci 
vechi. Scena este foarte şubredă. 
Este necesar ca Victor Hentea, di
rectorul căminului, să ceară spri
jinul consiliului popular pentru 
repararea ei înainte de a se pră
buşi.

Referitor la munca cultural-ar
tistică, nici aici nu se poate vorbi 
de o activitate concretă, deşi sínt 
o serie de tineri salariaţi, plus 37i 
profesori şi învăţători. Activitatea 
se bazează mai mult pe spectacole 
date de diferite formaţii artistice 
din Mediaş şi Dumbrăveni,

IOSIF GRITTO coresp.
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U l m  N U A H /C A
- n jir s a

execi/fâ si livrează
pe írna. dt reparhfii

-REMGBCl 

AGRICOLE BASCULANTE 0E 5 TONE

AUTOCAMIOANE BASCULANTE
DE A,5 tone.

'SEMIREMORCI PLATFORMA DE 10 TOME ,

întreprinderea de reţele electrice Sibiu
angajează de urgenţă:

— U N  MAŞINIST Ia centrala Diesel 
din Clunget, jud. Vîlcea.

Se asigură cazare şi salar corespunzător.
Angajarea se face de către întreprinderea de reţele 

electrice Sibiu, str. Uzinei nr. 7, serviciul personal.

întreprinderea de legume şi fructe Sibiu
angajează de urgenţă:

—  O DACTILOGRAFĂ,
—  U N  SUDOR,
— U N  GESTIONAR DEPOZIT MATERIALE.

Doritorii se vor adresa la I.L.F. judeţul Sibiu, Piaţa 
Unirii nr. 4, biroul personal, etaj I.

Uzi na de piese auto Sibiu
angajează de urgenţă: 20 strungari

Mica publici
Pierdut carnet conducere, buletin identitate, autorizaţie macaragiu, 
4 chei contact autoturism Wartburg lux 312 pe numele Hoarcă loan, 
I.R.G.U., str. Lemnelor, Sibiu. Aducătorului recompensă.

Vinci autoturism Moskvici 403, cu radio. Sibiu str. Măgura 69.
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Vizita tovarăşului 
NiCOLAE CEAUŞESCU 

pe şantiere de construcţii 
de locuinţe din Capitala

Deviza constructorilor: mai grabnic, mai ieftin,
mai multe locuinţe!

(Urmare din pag. I)

industrializare a lucrărilor, folosi
rea tuturor posibilităţilor de mo
dernizare a producţiei, precum şi 
organizarea unor poligoane mobile 
de prefabricate pe lingă şantierele 
de construcţii. In legătură cu dis
cuţia asupra unei mostre de beton 
oelular autoclavizat-celular termo- 
izolant, tovarăşul Ceauşescu sub
liniază necesitatea extinderii utili

z ă r i i  materialelor uşoare în con
strucţia de locuinţe.

După ce vizitează atelierul de 
tuburi din beton, unde s-au făcut, 
de asemenea, importante lucrări 
de modernizare, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, în aplauzele entuziaste 
ale muncitorilor şi specialiştilor 
întreprinderii, se îndreaptă spre 
şantierul unui alt lot de locuinţe. 
Este vizitat un bloc-cămin pentru 
225 de locuri destinat muncitori

lor nefamilişti. Se cercetează spa
ţiile ce vor fi afectate angajaţilor 
[Fabricii de cabluri şi materiale 
electroizolante; constructorii sub
liniază că se asigură un grad ridi
cat de confort în condiţiile unui 
preţ de cost scăzut. In apropiere 
se vor ridica alte blocuri-cămin în 
care vor fi cazate circa 3 000 de 
persoane.

In preajma blocurilor, construc
torii au amenajat un stand de ma
teriale şi utilaje pentru construc
ţii, asimilate sau în curs de asi
milare, rod al strădaniei cercetăto
rilor, specialiştilor de la D.G.C.M. 
şi întreprinderile aferente. Printre 
exponate se află elemente de 
finisaj, de izolaţii, instalaţii sa
nitare. Se apreciază caracteris
ticile unui nou procedeu teh
nologic pentru betonul armat 
•— o modalitate de asambla
re a fier-betonului care permite

însemnate economii de metal — 
plăcile ceramice pentru finisajul 
interior, înlocuitoare din mase plas
tice ale «elementelor mecanice, un 
nou procedeu de rostuire a panou
rilor prefabricate şi altele.

Un interes deosebit suscită in
stalaţiile destinate mecanizării 
piuncii pe şantierele de construcţii.

La ieşirea din incinta şantieru
lui, un mare număr de locuitori 
ai cartierului îl aştepta pe secre
tarul general al partidului. Din 
nou izbucnesc urale, se manifes
tează pentru partid, pentru tova
răşul Nicolae Ceauşescu. încrede
rea în partid, în justeţea politicii 
sale care exprimă cele mai pro
funde interese ale celor ce mun
cesc, aspiraţia făuririi unei Româ
nii mereu mai înfloritoare — iată 
izvorul cald al dragostei cu care 
poporul înconjoară partidul, con
ducătorii săi iubiţi.

Construcţia pentru progres implică progresul
, In co n stru cţie

In încheierea vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu s-a întîlnit cu 
reprezentanţi ai Comitetului muni
cipal al P.C.R. Bucureşti, ai Con
siliului popular municipal, cu ca
dre de conducere ale întreprinderii 
de construcţii şi montaj Bucureşti.

La întîlnire au luat parte tova
răşii Petre Blajovici, preşedintele 
Comitetului de Stat pentru Eco
nomia şi Administraţia Locală, 
Vasile Patilineţ, Dumitru Popa, 
precum şi Alexandru Boabă, mi
nistrul industriei chimice, Matei 
Ghigiu, ministrul construcţiilor 
industriale, Dumitru Mosora, mi
nistrul industriei materialelor de 
construcţii.

Secretarul general al Partidului 
Comunist Român a apreciat că în 
construcţiile de locuinţe din Ca
pitală s-au obţinut unele rezultate 
bune, dar care trebuie considerate 
ca un început în procesul de amplă 
modernizare a lucrărilor de con
strucţii, de promovare a celor mai 
avansate soluţii tehnice şi tehno
logice.

Subliniind eficienţa sporită ce 
caracterizează folosirea panourilor 
mari de prefabricate în construcţii, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu a ce
rut conducerii Ministerului Indus
triei Materialelor de .Construcţii, 
organelor locale de partid şi de 
stat să se preocupe cu mai multă 
hotărîre de extinderea folosirii 
acestor materiale, ceea ce va duce 
la creşterea gradului de mecani
zare a lucrărilor pe şantiere, la 
scurtarea termenelor de dare în 
folosinţă şi la reducerea preţului de 
cost pe apartament. Secretarul ge
neral al partidului a indicat ca să se 
asigure o parte cît mai mare a lu
crărilor de finisaj, cum ar fi mon
tarea instalaţiilor sanitare şi de 
energie electrică, aplicarea tapetu
lui din mase plastice etc. încă de 
la fabricile producătoare de ma
teriale de construcţii, aşa cum de 
altfel, se procedează în multe ţări 
cu o experienţă avansată în acest 
domeniu. Tovarăşul Ceauşescu a 
apreciat că Ministerul Industriei 
Chimice dispune de toate condi
ţiile pentru a spori producţia de 
mase plastice destinată construc
ţiilor de locuinţe. Totodată, a ce
rut Ministerului Industriei Mate
rialelor de Construcţii să studieze 
şi să introducă în fabricaţie cu 
mai multă operativitate materia
lele uşoare, deosebit de avanta
joase economic. S-a cerut, toto
dată, ca Ministerul Industriei Chi
mice să sporească producţia de

materiale fonoizolante de produse 
chimice pentru construcţii şi să 
diversifice sortimentul acestora, 
corespunzător cerinţelor de finisaj 
şi exigenţelor sporite de confort.

Secretarul general al partidului 
a insistat asupra necesităţii ca 
Ministerul Construcţiilor de Ma
şini să urgenteze asimilarea unor 
tipuri noi, moderne de maşini şi 
utilaje pentru construcţii, în ve
derea creşterii continue a nivelu
lui de mecanizare a lucrărilor. în
zestrarea şantierelor cu maşini şi 
utilaje moderne, folosirea panou
rilor de prefabricate, cu un înalt 
grad de finisare, constituie calea 
principală spre obţinerea unei 
înalte productivităţi a muncii, 
unui ritm susţinut de predare 
a locuinţelor către populaţie, 
concomitent cu reducerea simţi
toare a cheltuielilor de construcţii.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
cerut să se ia măsuri pentru 
perfecţionarea în continuare a 
organizării ştiinţifice a produc
ţiei şi a muncii pe şantiere, 
pentru introducerea pe scară 
largă a procedeelor industria
le moderne. Anul 1970, an cu 
un mare volum de construcţii, a 
subliniat tovarăşul Ceauşescu, tre
buie să fie un an hotărîtor pentru 
introducerea şi extinderea celor 
mai noi şi eficiente' procedee de 
construcţii — sector a cărui im
portanţă şi amploare trebuie just 
înţelese în lumina măreţului pro
gram adoptat de Congresul al X- 
lea al partidului.

Vizita tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu pe şantierele de con
strucţii de locuinţe ale Capitalei 
precum şi discuţia care a avut loc 
au prilejuit o analiză amplă a ac
tivităţii desfăşurate în acest im
portant sector al economiei naţio
nale, chemat să aducă o contri
buţie importantă la creşterea ni
velului de trai al populaţiei. Au 
fost stabilite măsurile ce urmează 
a fi luate, măsuri menite să ducă 
la perfecţionarea activităţii con
strucţiilor de locuinţe, să dea un 
nou impuls acţiunilor de moderni
zare a şantierelor de construcţii, a 
întreprinderilor producătoare de 
materiale de construcţii.

Constructorii şi locuitorii Bucu- 
reştiului, prezenţi ieri pe traseul 
vizitei, l-au ovaţionat îndelung pe 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, au 
exprimat, prin călduroasele lor

Din peisajul industrial al Tălmaciului Foto: H. BUCHFELNER

manifestaţii, recunoştinţa şi pre
ţuirea întregului popor, unitatea 
sa de nezdruncinat în jurul ma
relui arhitect al României socia
liste, Partidul Comunist Român.

GHEORGHE SECUIU 
GEORGE-RADU CHIROVICI 
NICOLAE DRAGOŞ 
MIRCEA IONESCU

Oră de jocuri libere la Casa copilului din Sibiu
Foto: FRED NUSS

Preţul de cost trebuie „scuturat93

(Urmare din pag. I)

amenzile şi penalizările legate de 
locaţii, anulări de vagoane, neres- 
pectarea termenelor contractuale 
etc. La acest capitol Uzina chimi- 
co-metalurgică Copşa Mică a înre
gistrat 1 439 mii lei pierderi, Uzi
na mecanică Mîrşa 1 076 mii lei, 
„Independenţa" Sibiu 916 mii lei, 
fabrica „Libertatea“ Sibiu 606 mii 
lei.

Pentru nerambursarea la timp 
a creditelor bancare s-au plătit de 
asemenea importante dobînzi pe
nalizatoare. O exemplificare ar 
scoate în evidenţă aceleaşi unităţi 
industriale amintite.

Acest labirint al deficienţelor 
ascunde însă preţioase rezerve a- 
supra cărora comitetele de direcţie 
din întreprinderile judeţului nos
tru vor trebui să acţioneze cu toa
tă hotărîrea. Tot pe această linie 
ar trebui să-şi îndrepte mai mult

atenţia şi specialiştii din între
prinderi pentru a veni cu soluţii 
eficiente.

Ca urmare a nerealizării sarcinii 
de reducere a preţului de cost, a 
înregistrării unui mare volum de 
cheltuieli neeconomicoase şi, în 
unele cazuri, a neîndeplinirii inte
grale a planului de producţie, 9 
întreprinderi industriale se pre
zintă după trei trimestre cu res
tanţe de 26 milioane lei la planul 
de beneficii. Iată deci repercusi
unile scăpării din vedere a cana
lelor de scurgere a fondurilor că
tre destinaţii neproductive asupra 
indicatorilor economico-financiari.

Pentru exemplificare menţionăm 
doar cîteva din unităţile care la 
finele lunii septembrie nu şi-au 
realizat planul de beneficii: Uzina 
chimico-metalurgică Copşa Mică 
(10,5 milioane lei), uzina „Emailul 
roşu" Mediaş (3,3 milioane lei), 
Uzina mecanică Mîrşa (2,6 milioa-

•  • • • • • • • • •

In realizarea integrală a planului de investiţii în agricultură

N e p ă s a r e a  ş i  t e r g i v e r s ă r i l e  
s ä  f i e  î n l ă t u r a t ©

Interviu cu economistul NICOLAE LUP AŞ, 
director adjunct al sucursalei judeţene Sibiu 

a Băncii agricole

In ziarul nostru nr. 499 din 
25IX a. c. au fost publicate con
cluziile unei discuţii organizate de 
redacţie cu lucrători ai sucursalei 
judeţene a Băncii agricole. Arti
colul, intitulat „Să investim mai 
multă iniţiativă“ îşi propusese o 
relevare a unor deficienţe din sec
torul investiţii în agricultură, toc
mai pentru a atenţiona construc
torii şi beneficiarii asupra necesi
tăţii de urgentare a lucrărilor, a- 
vîndu-se în vedere că producţia 
reclamă darea în folosinţă a obiec
tivelor la termenele stabilite. Pen
tru a afla din nou preocupările 
organelor Băncii agricole în acest 
domeniu şi rezultatele obţinute în 
direcţia realizării integrale a pla
nului de investiţii în agricultură, 
ne-am adresat economistului Ni
colae Lupaş, director adjunct al 
sucursalei judeţene a Băncii agri
cole.

— Stadiul actual al investi
ţiilor în agricultură corespunde 
efortului depus de organele a- 
gricole judeţene pentru conti
nua modernizare a procesului 
de producţie agricolă?

— Din planul anual al investi
ţiilor în agricultură, de 68 528 000 
lei, pe primele zece luni s-a reali
zat un procent de 83 la sută. O 
analiză amănunţită a stadiului in
vestiţiilor pe structură, arată că 
rămîneri în urmă se înregistrează 
la utilaje. Valoarea nerealizărilor 
la acest capitol pînă la 31 X a. c., 
faţă de indicatorul anual planifi
cat, se ridică la 7 836 000 lei. 
Multe utilaje sínt însă planificate 
a fi achiziţionate în trimestrul IV. 
Fără îndoială că realizarea inves
tiţiilor putea fi mai avansată dacă 
exista mai multă preocupare din 
partea tuturor factorilor interesaţi, 
în atacarea din vreme a obiective
lor, în înscrierea lucrărilor în rit
mul de execuţie stabilit prin asi
gurarea şantierelor cu materialele 
şi forţele de lucru necesare.

— Vă rugăm să insistaţi mai 
mult asupra rămînerilor în ur
mă, a cauzelor acestora şi a 
măsurilor ce se impun a fi luate 
pentru recuperarea întîrzierilor 
în investiţii.
— Vom începe cu investiţiile în 

întreprinderile agricole de stat, 
dată fiind importanţa lor deose
bită pentru realizarea producţiei 
agricole planificate, pentru spori
rea aportului agriculturii la reali
zarea venitului naţional.

La I.A.S. Agnita, de pildă, din 
cauza lipsei de preocupare a condu

cerii unităţii pentru asigurarea şan
tierelor cu materiale de construc
ţie, se pune sub semnul întrebării 
darea în funcţie la termen a
„eresei“ de viţei de la Sărături, iar 
construirea căii de acces la ferma 
din Nocrich este rămasă în urmă. 
Lipsa plăcilor de azbociment pune 
în pericol terminarea lucrărilor de 
extindere a uscătoriilor de hamei 
de la fermele Prod şi Laslea din 
cadrul I.A.S. Dumbrăveni. Cu toate 
că obiectivele de investiţii de la 
Dumbrăveni trebuie să fie date în 
funcţiune abia în anul viitor, este 
anormal ca o construcţie să ră- 
mînă peste iarnă fără acoperiş. 
Tot din cauza neasigurării unor 
materiale, la I.A.S. Dumbrăveni 
sínt mult rămase în urmă şi in
vestiţiile pentru irigaţii. Alimen
tarea cu apă de la ferma din Slim- 
nic a I.A.S. Dealul Ocnei, are toate 
„condiţiile" create de constructor 
şi beneficiar pentru a nu intra în 
funcţie la termenul stabilit. La a- 
cest obiectiv, casa pompelor nu a 
fost atacată, din cauză că proiec
tantul, D.S.A.P.C. Braşov nu a tri
mis detaliile de execuţie pentru 
puţul foi-at. Tot aici, întreprinde
rea Electromontaj Sibiu . n-a bine
voit să înceapă lucrările la insta
laţiile electrice. Ritmul de lucru 
pe acest şantier este cu totul ne
corespunzător, organizarea muncii 
fiind pentru şeful de lot o mare 
necunoscută. O situaţie aparte pre
zintă staţia de dedurizare şi defe- 
rizare a apei de la crama din 
Biertan a I.A.S. Moşpa, Lipsa a 
0,75 m c de cărbune special C 300, 
face imposibilă şi în acest an pu
nerea în funcţiune a staţiei. Mai 
îngrijorător este faptul că în re
zolvarea acestei probleme spinoase 
nu se întrevede nici o posibilitate 
imediată. Lipsa de responsabilitate 
care a caracterizat proiectarea a- 
cestei staţii se răzbună acum. 
Personal, consider că singura mo
dalitate de soluţionare a proble
mei este o reproiectare a staţiei, 
pe seama proiectantului, bineînţe
les. Calvarul acestei staţii ne a- 
trage atenţia asupra necesităţii de 
sporire a exigenţei în aprobarea 
proiectelor. Şi trebuie să o spu
nem cu toată tăria că înfiinţarea 
unui organ judeţean de proiectare 
a construcţiilor agro-zootehnice ar 
crea condiţii bune pentru o cola
borare fructuoasă pe linia proiec- 
tant-consţruetor-berieficiar, scutin- 
du-ne de situaţii ca aceasta despre 
care vorbeam, care constituie un 
prilej de alarmare pentru noi.

— Cum vă explicaţi rămîne- 
rile în urmă în realizarea obiec

tivelor de investiţii în coopera
tivele agricole?

— Deşi volumul investiţiilor în 
cooperativele agricole în acest an 
nu este impresionant, conducerile 
acestor unităţi n-au manifestat o 
preocupare susţinută pentru a-şi 
realiza sarcinile propuse. Din 
115 000 lei credite repartizate coo
perativelor agricole din Avrig, Bo- 
gatu Român şi Loamneş pentru 
construirea saivanelor, s-au chel
tuit numai 6 000 lei de către coo
peratorii din Bogatu Român. A- 
vîndu-se în vedere că pe primele 
10 luni ale acestui an s-au înre
gistrat peste 1 000 di moarte la 
Avrig, situaţia este alarmantă. 
Considerăm că cel puţin acum tre
buie să facem o campanie din rea
lizarea obiectivelor de investiţii, 
pentru ca nepăsarea şi tergiversă
rile să fie înlăturate.

ne lei), Antrepozitul frigorifer Si
biu (2,3 milioane lei) etc.

Ce semnificaţie au toate aceste 
nerealizări?

Dacă toate unităţile ar fi ob
ţinut cel puţin nivelul planificat 
de beneficii, eliminînd totodată 
cheltuielile neeconomicoase şi ne
productive, judeţul Sibiu ar fi 
contribuit în mai mare măsură la 
formarea fondului de acumulare. 
Volumul de beneficii peste plan, 
în loc de circa 60 milioane lei, s-ar 
fi ridicat la 90—95 milioane lei. 
Or, asupra acestor aspecte vor tre
bui să-şi canalizeze eforturile toa
te colectivele de muncă din jude
ţul nostru. Sínt sarcini care com
binate cu preocupările pentru în
deplinirea integrală a planului a- 
nual de producţie şi a angajamen
telor vor contribui din plin la ri
dicarea pe noi trepte de eficienţă 
a activităţii fiecărei unităţi econo
mice.

— In discuţia precedentă pri
meam asigurări din partea dv. 
că veţi întreprinde unele acţiuni 
concrete pentru impulsionarea 
lucrărilor de investiţii. Care este 
eficienţa acţiunilor dv. pe a- 
ceastă linie?

— Ne prezentăm cu un bilanţ 
nu prea strălucitor. Este drept, lu
crătorii noştri au depu^, eforturi 

•vizibile pentru ca indicatorii pla
nificaţi să fie realizaţi. Am în
cheiat prea multe procese verbale 
de constatare şi minute de anga
jare, dar am neglijat pedalarea pe 
aspectele juridice ale obligativi
tăţii realizării investiţiilor. Con
sider că acesta este ultimul ajutor 
pe care'am fi putut să-l acordăm 
constructorilor, dar la care încă nu 
am apelat. Şi încă un aspect. Este 
bine ca încă de la întocmirea pla
nurilor de investiţii să se anali
zeze, cu mai mult simţ de răspun
dere decît am făcut-o pînă acum, 
posibilităţile reale de realizare in
tegrală a obiectivelor propuse. Nu 
e o invitaţie la escamotarea unor 
probleme, ci la un realism care, 
din păcate, nu a caracterizat tot
deauna munca plină de răspun
dere a planificării investiţiilor în 
agricultură.

Interviu realizat de
GH. GRÂDINARU

De a c o r e s p n
dentii nosin1 1

Angajament
depăşit

Colectivul de muncă al între
prinderii „Flamura roşie" şi-a 
îndeplinit înainte de termen an
gajamentul anual de economii 
peste plan. Faţă de 2. milioane 
lei, cît s-a prevăzut în plus 
peste sarcina de plan pe acest 
an, s-a obţinut cu 13,4 la sută 
mai mult.

La această realizare au con
tribuit măsurile tehnico-organi- 
zatorice aplicate, folosirea în 
mod raţional a materiilor pri
me, îmbunătăţirea normelor de 
lucru şi reducerea cheltuielilor 
de regie, aplicarea unor noi teh
nologii de fabricaţie şi mai bu
na utilizare a S.D.V.-urilor etc.

Aportul cel mai substanţial 
la îndeplinirea înainte de ter
men a angajamentului de eco
nomii peste plan pe acest an 
l-au adus colectivele de muncă 
din secţiile metal şi stilouri.

P. BODEA

Acţiuni
gospodăreşti

Cetăţenii din circumscripţia 
electorală urbană nr. 51 din 
Sibiu — deputat Constantin 
Tatu — au obţinut rezultate re
marcabile în activitatea de bu
nă gospodărire şi înfrumuseţa
re a circumscripţiei. Ei au e- 
fectuat în acest an peste 45 000 
ore muncă voluntar-patriotică. 
Dintre cele mai importante lu
crări amintim: introducerea 
conductei de apă, potabilă pe 
120 m 1; balastarea şi nivelarea 
străzilor D. Cantemir şi Cris
tian; săparea şi cimentarea tro
tuarelor din str. Munteniei pe 
distanţa de peste 800 m 1; nive
larea şi balastarea trotuarelor 
pe străzile Cristian, D. Cante
mir şi Ion al Babei (în lungi
me totală de aproape 1 800 m); 
îngrijirea parcului Cristian; a- 
menajarea taluzului în lungi
me de (800 metri) din str. Mun
teniei. Totodată, din gospodă
riile proprii cetăţenii circum
scripţiei au predat peste 1 000 
kg fier vechi.

A. BLEUCA

Elevi în 
excursie

Din iniţiativa organizaţiei 
U.T.C. a Şcolii generale nr. 1 
Agnita, un grup de 40 elevi ai 
clasei a IX-a a făcut duminică 
o interesantă excursie pe ruta 
Agnita — Voila — Făgăraş — 
Codlea — Braşov. Printre o- 
biectivele vizitate în oraşul de 
la poalele Tîmpei au fost Mu
zeul de istorie, Biserica Nea
gră şi Poiana Braşov. Cu acest 
prilej, prin toate localităţile 
prin care s-a trecut li s-a vor
bit elevilor despre cele mai im
portante obiective industriale.

M. TERCHILA
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în cîmpia de lingă munte
Cîteva ore petrecute printre 

lucrătorii fermei Avrig a I.A.S. 
Dealul Ocnei prilejuieşte o re- 
întîlnire cu destoinicia şi price
perea. La orele cînd satul este 
încă amorţit în somnolenţa u- 
nei dimineţi de ceaţă şi brumă 
groase, mecanizatorii fermei se 
îndreaptă spre cîmpuri. Ingine
rul Romul Moldovan, şeful fer
mei, verifică punctele-cheie ale 
planului, stabilit de seara: atîţia 
oameni la recoltatul şi trans
portul ultimilor coceni din 
cîmp, atîţia — la aplicat îngră
şăminte naturale pentru cartofii 
anului viitor, alţii — la ferti
lizarea terenurilor pe care se 
găsesc semănăturile de toamnă. 
„Nu a plouat cam de mult şi 
trebuie să venim in ajutorul 
griului, ne spune interlocutorul 
nostru. De aceea aplicăm acum 
o doză de 150 kg azotat de a- 
moniu pe fiecare hectar de grîu. 
Apa care provine din topirea 
brumei, umiditatea care mai 
există încă în stratul arabil face 
posibilă hrănirea plantelor, iar 
suplimentarea elementelor fer- 
tilizante prin doza aplicată con
tribuie la întărirea aparatului 
vegetativ, la o înrădăcinare şi 
o înfrăţire cît mai bună a griu
lui. Cultura va intra, astfel, bi
ne pregătită în iarnă, ceea ce 
va micşora mult pericolul de 
pierire a plantelor sub stratul 
de zăpadă“.

Grija pentru asigurarea pîinii

anului viitor este materializată, 
în zecile de mii de kilograme 
de îngrăşăminte şi sutele de 
tone de îngrăşăminte naturale 
aplicate. Nici culturile de pri
măvară nu sínt neglijate. >în 
hotarul „Dutină" se aplică în
grăşăminte naturale pentru car
tofi. Şase tractoare cu remorci 
lucrează de zor la transportul 
materialului în cîmp, iar 14 
oameni împrăştie, cu gesturi

largi, hrana plantelor pe tere
nul care aşteaptă sămînţa. Me
canizatorul Gheorghe Kraus 
brăzdează în alb hotarul proas
păt eliberat: aplică superfosfat, 
în doză de 300 kg la fiecare 
hectar, pentru cartofi. Şi dacă 
încărcatul remorcilor cu îngră
şăminte naturale este mecani
zat (un greifer al I.M.A. Ucea 
de Jos lucrează în acest scop), 
buncărului maşinii de împrăş
tiat îngrăşăminte chimice i se 
face preaplinul cu lopata, ceea 
ce micşorează mult randamen
tul maşinii. „Ne preocupăm a- 
cum în mod concret de meca
nizarea încărcării maşinii de a- 
plicat îngrăşăminte chimice, ne 
relatează inginerul Romul Mol
dovan. In' atelierele noastre

vom face, din resurse locale, un 
elevator simplu, care va uşura 
munca lucrătorilor fermei şi va 
permite acestei maşini de ma
re randament, să-şi pună în va
loare calităţile ei tehnice deo
sebite".

Mecanizatorii fermei Avrig 
aplicaseră deja 30 tone super
fosfat pentru cartofi şi 2 000 
tone îngrăşăminte naturale — 
pentru aceeaşi cultură. Aceste 
pregătiri minuţioase ale terenu
lui sínt argumente concrete în 
logica realizării unor producţii 
mari la culturile vegetale. Se 
demonstrează, astfel, că ceea ce 
s-a obţinut în acest an, în con
diţii cu totul nefavorabile — 
13 000 kg cartofi pe 97 hecta
re, 2 850 kg boabe porumb pe 
110 hectare — sínt rezultatele 
concrete ale aplicării agroteh
nicii moderne. Mecanizatorii 
loan Şerban, Gheorghe Ştefan, 
Viorel Vlad, loan Cîndea, ca de 
altfel întregul colectiv de lucră
tori ai fermei, cunosc bine acest 
lucru. Strădania lor meritorie 
pentru executarea unor lucrări 
de foarte bună calitate, munca 
lor fără preget pe cîmpia de 
lingă munte din zori de zi şi 
pînă în noapte vine să argu
menteze o concepţie înaintată 
despre valenţele hărniciei, în 
care înalta calificare şi discipli
na sin* ri mi-solişti.

GH. GRAMTER
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Sesiunea Comisiei mixte guver
namentale de colaborare econo
mică între Republica Socialistă 
România şi Republica Democrată

Oermană
Berlin 12. — Corespondentul 

'Agerpres, Şt. Deju, transmite: în
tre 10 şi 12 noiembrie 1969 a avut 
loc la Berlin sesiunea a 3-a a Co
misiei mixte guvernamentale de. 
colaborare economică între Repu
blica Socialistă România şi Repu
blica Democrată Germană.

Delegaţia guvernamentală a Re
publicii Socialiste România a fost 
condusă de Mihai Marinescu, vice
preşedinte al Consiliului de Miniş
tri, iar delegaţia guvernamentală a 
R.D. Germane de dr. K. Fichtner, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri.

Comisia mixtă guvernamentală a 
examinat modul de îndeplinire a 
recomandărilor adoptate anterior 
privind dezvoltarea relaţiilor eco
nomice şi a stabilit măsuri refe
ritoare la lărgirea colaborării şi 
cooperării economice şi tehnico- 
ştiinţifice între Republica Socia
listă România şi R.D. Germană în 
perioada următoare.

Comisia mixtă guvernamentală a 
constatat că, în perioada care a 
trecut de la cea de-a 2-a sesiune 
a sa, relaţiile economice dintre 
Republica Socialistă România şi 
Republica Democrată Germană 
s-au dezvoltat şi adîncit an de 
an, ceea ce s-a reflectat în creşte
rea continuă a schimburilor co
merciale dintre cele două ţări şi 
în realizarea de acţiuni concrete 
de colaborare şi cooperare econo
mică şi tehnico-ştiinţifică.

Examinînd posibilităţile de dez
voltare a colaborării dintre Repu
blica Socialistă România şi R.D. 
Germană, Comisia mixtă guverna
mentală, pornind de la recoman
dările sesiunii a 23-a C.A.E.R., a 
stabilit măsuri de lărgire a cola
borării, cooperării şi livrărilor re
ciproce în domeniile industriei 
chimice, industriei metalurgice, in
dustriei construcţiilor, construcţiei 
de maşini unelte, construcţiilor 
navale, materialului rulant şi al
tor mijloace de transport, electro
tehnicii, electronicii, mecanicii 
fine şi opticii, precum şi în alte 
domenii de interes reciproc.

Comisia mixtă guvernamentală a 
scordat, în cursul lucrărilor sale,

Scrutinul filipînez

Rezultatele parţiale
Manila 12 (Agerpres). — Rezul

tatele parţiale ale alegerilor prezi
denţiale desfăşurate marţi în Fi
lipino continuă să indice avansul 
preşedintelui Ferdinand Marcos, 
candidat al partidului naţionalist 
asupra rivalului său la postul de 
preşedinte, senatorul Sergio Os- 
mena, candidat al partidului li
beral.

Deşi o parte însemnată a voturi
lor exprimate nu au fost încă nu
mărate, victoria sa este conside
rată ca certă, fapt care justifică 
organizarea unei conferinţe de 
presă în cadrul căreia Ferdinand 
Marcos şi-a expus programul po
litic preconizat pentru viitorii pa
tru ani ai mandatului prezidenţial. 
El a repetat cu acest prilej promi
siunea de a rechema din Vietnam 
întregnl efectiv filipinez de 1500 
de oameni.

o atenţie deosebită problemelor 
dezvoltării colaborării, cooperării 
şi specializării în domeniul con
strucţiilor de maşini, îndeosebi a- 
supra acelor instalaţii, agregate şi 
utilaje, care corespund necesităţi
lor în perspectivă ale celor două 
ţări şi celui mai înalt nivel tehnic 
şi a stabilit măsuri privind în
cheierea de contracte de lungă 
durată.

In timpul sesiunii, părţile au e- 
fectuat un schimb de păreri în 
legătură cu mersul lucrărilor de 
coordonare a planurilor de dez
voltare a economiilor naţionale ale 
celor două ţări pe perioada 1971— 
1975, precum şi în ceea ce pri
veşte continuarea şi finalizarea 
acestei activităţi.

Lucrările sesiunii s-au desfăşurat 
într-o atmosferă de prietenie şi în
ţelegere reciprocă.

Protocolul sesiunii a 3-a a Co
misiei mixte guvernamentale a 
fost semnat de Mihai Marinescu, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al Republicii Socialiste 
România, şi de dr. K. Fichtner, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al R.D. Germane.

Cu prilejul prezenţei sale în 
R.D. Germană, vicepreşedintele 
Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Socialiste România. Mihai 
Marinescu, a vizitat centrul de 
construcţii de maşini grele din 
Magdeburg.

În c h e ie re a  d e z b a te r ilo r  priv ind  
„ r e s ta b i l i r e a  d re p tu r i lo r  leg itim e  ale 
R. P. C hineze la 0 . N. U.“

New York 12. — Coresponden
tul Agerpres, C. Aléxandroaie, 
transmite: In cadrul Adunării Ge
nerale a O.N.U. s-au încheiat dez
baterile privind punctul „restabi
lirea drepturilor legitime ale R.P. 
Chineze la O.N.U“. Atît în cadrul 
dezbaterilor generale pe marginea 
acestei probleme, cît şi în şedin
ţele rezervate explicării votului 
delegaţilor, reprezentanţii statelor 
care au sprijinit necesitatea de a 
se pune capăt imediat acestei in
justiţii comisă faţă de R.P. Chine
ză, ţară fondatoare a O.N.U. şi 
membru permanent al Consiliului 
de Securitate, au adus numeroase 
argumente de ordin juridic, poli
tic şi moral in sprijinul cererii 
lor.

Dezbaterile au evidenţiat faptul 
că menţinerea de 20 de ani a aces
tei situaţii anacronice în activita
tea Naţiunilor Unite, care îi ştir
beşte prestigiul şi autoritatea, se 
datorează unor interese unilatera
le care nu au nimic comun cu a- 
devăratele interese ale popoare
lor reprezentate în organizaţie. 
S.U.A., împreună cu un grup de 
ţări, printre care Spania, Filipine, 
Haiti, Nicaragua, Paraguay, Gabon 
şi altele, au introdus în dezbateri 
un proiect de rezoluţie menit să 
împiedice restabilirea drepturilor 
legitime ale R.P. Chineze la 
O.N.U.

Luînd cuvintul pentru a explica 
votul României în această proble
mă, ambasadorul Gh. Diaconescu a 
arătat că proiectul de rezoluţie a- 
merican echivalează cu perpetua

rea unei injustiţii faţă de marele 
stat chinez, serveşte unele intere
se unilaterale care contravin fla
grant cu cele ale organizaţiei şi 
tinde să amine ziua inevitabilă în 
care reprezentanţii autentici ai 
poporului chinez îşi vor ocupa lo
cul ce li se cuvine în cadrul 
O.N.U. Vorbitorul a relevat că vo
inţa suverană a poporului chinez 
este exprimată fără nici un fel de 
dubiu de guvernul R.P. Chineze 
care de 20 de ani conduce poporul 
chinez pe calea dezvoltării, pro
gresului social şi economic.

Trecîndu-se la vot, 48 de dele
gaţii s-au pronunţat în favoarea 
admiterii R.P. Chineze la O.N.U., 
56 împotrivă şi 21 s-au abţinut. 
Astfel, proiectul de rezoluţie în 
acest sens nu a putut fi adoptat.

Votul dovedeşte însă că an de 
an tot mai puţine state sínt dis
puse să urmeze acele puteri care 
acţionează împotriva Cartei şi in
tereselor vitale ale popoarelor lu
mii.

Din dezbaterile asupra acestei 
probleme reiese în mod evident 
concluzia netemeiniciei poziţiei ca
re se opune restabilirii universa
lităţii acestei organizaţii, precum 
şi faptul că O.N.U. nu-şi poate 
îndeplini în mod eficient sarcina 
sa esenţială de salvgardare a păcii 
şi securităţii internaţionale, care 
în fond constituie raţiunea de a fi 
a acestei organizaţii, atît timp cît 
reprezentanţii marelui popor chi
nez sínt împiedicaţi de a partici
pa la viaţa şi activitatea organi
zaţiei.

a d era rea  unor ţări la C.E.E.
Paris 12 (Agerpres). — Presa 

franceză acordă spaţii largi pro
blemelor comunitare dezbătute 
timp de două zile la Bruxelles de 
Consiliul Ministerial al C.E.E. In 
ce priveşte eventualitatea lărgirii 
Pieţei comune prin aderarea unor 
noi membri, cum ar fi Marea Bri- 
tanie, Danemarca, Norvegia, Ir
landa, presa pariziană este foarte 
circumspectă, nescăpînd din ve
dere condiţiile franceze în această 
spinoasă problemă. Astfel, „La Na
tion“ scrie că „întărirea şi mai ales 
lărgirea comunităţii depinde, în 
concepţia guvernului francez, de 
desăvîrşireâpieţei comune. Separe 
că miniştrii s-au străduit în şe
dinţa de marţi să reducă diver
genţele existente între „cei şase“ 
în scopul de a crea condiţii unui 
acord asupra regulamentului fi
nanciar agricol. . .  întreaga afa
cere a Pieţei comune este astăzi o 
chestiune de încredere între dife
riţii parteneri în momentul în care 
se pun problemele tripticului: de- 
săvîrşire, consolidare, lărgire“.

Faptul că un număr mare de 
neînţelegeri a contribuit în trecut 
la divizarea „celor şase“, scrie, de 
asemenea, „La Nation“, a determi
nat pe francezi să considere Utile 
convorbirile bilaterale care au în
ceput în ultima vreme între par
tenerii comunitari în vederea în
lăturării obstacolelor existente în 
calea dezvoltării în continuare a 
Pieţei comune.

„Paris Jour“ subliniază la  rîn- 
dul său că în timpul întîlnirii de 
la Bruxelles s-a restabilit veto-ul

francez prin cererea formulată de 
ministrul de externe Maurice 
Schumann ca orice rectificare a- 
dusă diverselor contribuţii ale „ce
lor şase“ la finanţarea Pieţei co
mune agricole să fie votată în u- 
nanimitate. După părerea cotidia
nului „Le Figaro“, „centrul nego
cierilor privind finanţarea politicii 
agricole comune s-a deplasat sen
sibil în cursul reuniunii miniştrilor 
„celor şase“. Partenerii Franţei au 
acceptat principiul solidarităţii fi
nanciare în probleme agricole. 
„Dar, scrie acelaşi ziar, dacă prin
cipiul a fost dobîndit, problema 
este departe de a fi reglementată,

pentru că toţi miniştrii au recu
noscut necesitatea de a se ajunge 
la frînarea producţiei şi la reduce
rea nivelului cheltuielilor, ceea ce 
este un vast program imposibil de 
realizat înainte de sfîrşitul anului, 
cînd urmează să expire actualul 
regulament financiar“.

Referindu-se la cele două pro
bleme devenite aproape incompa
tibile — Europa verde şi aderarea 
Angliei — ziarul „L'Aurore“ a- 

• junge la concluzia că „boala lui 
Aldo Moro, ministrul italian al 
afacerilor externe se relevă din ce 
în ce mai profitabilă pentru Piaţa 
comună“.

Declaraţia premierului britanic
Londra 12 (Agerpres). — Primul 

ministru britanic Harold Wilson a 
declarat în Camera Comunelor că 
guvernul său nu preconizează în 
prezent nici -o iniţiativă privind 
integrarea vest-europeană. El a 
precizat, între altele, că exclude 
orice demers pe lîngă unul sau 
mai mulţi membri ai C.E.E. pen
tru aderarea Angliei la acest orga
nism. In cadrul intervenţiei sale, 
Wilson a reliefat încă o dată care 
e poziţia cabinetului britanic faţă 
de atitudinea Parisului privind in
trarea Angliei în Piaţa comună. 
Marea Britanie, a declarat primul 
ministru, doreşte o cooperare mai 
strînsă cu Franţa, dar este vorba

de o negociere cu Comunitatea 
Economică Europeană şi nu unul 
sau altul din statele ce o compun.

In ce priveşte poziţia Franţei, 
ziarul „Times“ observa recent în- 
tr-un editorial că ministrul de ex
terne francez, Maurice Schumann, 
„a dat tonul unei politici oficiale 
conciliante şi constructive. . .  In
trarea britanică este considerată 
acum dacă nu o condiţie pentru 
progresul Europei de vest, cel pu
ţin drept o iniţiativă mergînd în 
sensul propriilor interese ale 
Franţei“.

R.P. UNGARA. Vedere a podului Elisabeta din Budapesta
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Vizita tovarăşului 
Vasne Vilcu în Japonia

Tokio 12. — Corespondentul A- 
gerpres, Florea Ţuiu, transmite: 
Preşedintele C.C. al Partidului Co
munist din Japonia, Sanzo Nosaka, 
a oferit miercuri seara un dineu 
în onoarea tovarăşului Vasile Vîlcu, 
membru al Comitetului Executiv al 
C.C. al Partidului Comunist Ro
mân, preşedinte al Consiliului U- 
niunii Naţionale a Cooperativelor 
Agricole de Producţie şi a soţiei 
sale.

Au participat Korehito Kure- 
hara, membru al Prezidiului C.C. 
al Partidului Comunist din Japo

nia, Ichiro Sunama şi Ryuzo Fuji- 
wara, membri supleanţi ai Prezi
diului, Shigheru Suwa, membru 
supleant al Secretariatului C.C. al 
P.C.J., Toshio Narita, membru al 
C.C. al P.C.J., Choju Ugai, şeful 
Departamentului Internaţional al 
C.C. al P.C. din Japonia.

A fost, de asemenea, prezent 
Dumitru Dediu, însărcinat cu afa
ceri ad-interim al R.S. România 
la Tokio.

Dineul s-a desfăşurat într-o at
mosferă de caldă prietenie.

Vizita preşedintelui Turciei 
în Uniunea Sovietică

Moscova 12. — Corespondentul 
Agerpres, L. Duţă, transmite: 
miercuri după-amiază a sosit în
tr-o vizită ofitială în Uniunea So
vietică preşedintele Republicii Tur
cia, Cevdet Sunay, însoţit de mi
nistrul afacerilor externe al aces
tei ţări, Ihsan Sabry Caglayangil, 
şi de alte persoane oficiale.

In aceeaşi zi, Cevdet Sunay a 
făcut vizite la Kremlin lui Nikolai 
Podgornîi, preşedintele prezidiului

Sovietului - Suprem al U.R.S.S. şi 
lui Alexei Kosîghin, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al U.R.S.S.

Acordînd o atenţie deosebită a- 
cestui eveniment, presa sovietică 
subliniază că este prima vizită în 
U.R.S.S. a unui preşedinte al Re
publicii Turcia şi îşi exprimă con
vingerea că ea va contribui la dez
voltarea pe mai departe a relaţii
lor de prietenie şi bună vecinătate 
dintre cele două state.

O cuvântare a luî H. Boumediene
Alger 12. — corespondentul A- 

gerpres, C. Benga, transmite: în
tr-o cuvîntare rostită cu prilejul 
unei întîlniri cu reprezentanţi ai 
studenţilor algerieni, preşedintele 
ţării, Houari Boumediene, a pus 
accentul pe eforturile depuse de 
statul algerian în vederea dezvol
tării învăţămîntului de toate gra
dele.

întie altele, preşedintele a ară-

C azul M arianne W olff
MONSTRUL DIN FORT

„Frankfurter Rundschau“, co
tidian politic din Frankfurt pe 
Main — R.F. a Germaniei, pu
blică articolul: „Frica nu o 
părăseşte pe Marianne Wolff“ 
cu subtitlul: „Preludiul unei 
răpiri brutale. Apărătorii fuse
seră plasaţi la loc greşit“ sem
nat de Elisabeth Regge.

In articol se relatează despre 
încercările repetate ale unor in
divizi rămaşi necunoscuţi de a 

f sili pe M. Wolff, recent plecată 
> din România, de a le furniza 
) date cu caracter de spionaj 
( despre ţara noastră.

„In luna august a acestui an 
— scrie autoarea — M. Wolff, 
după o perioadă de aşteptare 
de 8 ani, a reuşit să părăseas
că împreună cu fiica ei Carmen 
de 12 ani, oraşul ei natal Cra
iova şi să se stabilească la Of
fenbach. Imediat după o săptă- 
mînă a fost urmărită de per
soane necunoscute, care i-au o- 
ferit suma de 5 000 de mărci în 
cazul în care ea va depune măr
turii timp de o săptămînă. M. 
Wolff a refuzat şi s-a adresat 

1 poliţiei, care sceptică, a liniş- 
■ tit-o, sfătuind-o să se prezinte 

unui psihiatru al cărui diagnos- 
1 tic a fost pozitiv.

La începutul lunii septembrie 
ea a avut un nou incident cu 
persoanele necunoscute. A fost 
găsită în comă în apropierea 
locuinţei, cu răni la cap. Des
pre această misterioasă întîlnire 
populaţia din Offenbach nu a 
aflat nimic. In urma acestui 
fapt funcţionarii poliţiei judi-
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tiare au hotărît s-o păzească. 
S-a hotărît, de asemenea, ca 
ea, în cazul unei noi întîlniri, 
să accepte propunerea persoa
nelor necunoscute“.

în continuare se relatează 
faptele petrecute, răpirea şi 
torturarea ei la 10 septembrie.

In ceea ce priveşte informa
ţiile cerute de cei necunoscuţi 
se scrie:

„Bărbaţii necunoscuţi cereau 
date privind poziţia şi dotarea
cazărmii din Craiova.

De ce au vrut să ştie aceste 
amănunte de la ea, M. Woiff 
nu-şi poate explica. Mai ales 
că ea nici n-ar fi prea infor
mată despre aceasta. In urmă 
cu 6 ani a divorţat de soţul ei, 
care a fost militar. Pentru el 
nu a fost favorabil să trăiască 
cu o soţie ale cărei rude trăiau 
în Occident. Mai tîrziu ea a 
avut legături cu militari numai 
prin cunoştinţe de familie. Fap
tul că a muncit într-o unitate 
alimentară pentru aproviziona
rea străinilor nu constituie — 
după părerea ei — un motiv 
pentru urmărirea ei“.

In încheierea articolului se 
scrie:

„Marianne Wolff este pregă
tită sufleteşte pentru noi inci
dente. In viitor nü voi mai fi 
proastă, o să ştiu să mă apăr. 
Ce oameni laşi, care atacă o 
femeie! Dacă doresc să facă 
spionaj, n-au decît să plece în 
România. Dar pentru aceasta le 
lipseşte curajul! Intre timp 
însă situaţia ei şi a fiicei sale 
a devenit aşa de apăsătoare,

Î incit doreşte să se stabilească 
din nou în România“.

Este foarte proba
bil ca celebrul mon
stru de la Loch Ness 
să fie . . .  migrator. 
Şi încă unul care 
,,apreciază“ cum se 
cuvine o . . .  găină 
friptă. Ce-i drept, 
nu mulţi ar putea 
să se laude că l-au 
avut ca oaspete, sau, 
dacă nu chiar pe el 
în persoană, măcar o 
rudă a sa. Pînă în 
prezent există mar
tori oculari care 
pretind că au avut 
ocazia să cunoască 
personal „oroarea 
päröasä“. E adevă
rat, monstrul nu a 
fost descoperit nici 
la Loch Ness, nici 
în împrejurimile sa
le, ci pe celălalt 
ţărm al Atlanticu
lui, în îndepărtatul 
Texas. Se pare că 
în timpul iernii, a- 
cesta (sau aceasta?) 
hibernează. Con
cluzia a fost trasă 
de locuitorii Fort 
Worth-ului după o 
săptămînă de cerce
tări prin toate pă-

mconjura-

a început 
un cetă-

durile 
toare.

Totul 
după ce 
ţean, pe nume Char
les Buchanan a pe
trecut o noapte de 
pomină într-unul din
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campingurile din îm
prejurimi. în timp 
ce dormea în came- 
ra-remorcă a simţit 
că totul se cutre
mură. Spre stupoa
rea sa a văzut o 
„arătare enormă, pă
roasă, căre se în
drepta spre maşi
nă“. „Am putut 
să-mi dau seama că 
aveam de-a face cu 
o fiinţă înaltă de 
aproximativ 7,5 pi
cioare (2,3 m), a că
rei greutate cred că 
era cam de 454 kg“. 
Buchanan a mat de
clarat că fiinţa ex

traordinară l-a scos 
din maşină aşa cum 
se găsea în sacul de 
dormit şi l-a trîntit 
la pămînt. După ce 
a reuşit să se eli
bereze din sac, e- 
roul nostru s-a gră
bit să „cumpere“ 
bunăvoinţa „arătă
rii“ cu . . .  o găină 
friptă pe care şi-o 
adusese pentru masa 
de a doua zi.

Mulţumită, pare-se, 
de „cadoul“ primit, 
monstruoasa arătare 
s-a îndreptai agale 
spre pădure şi s-a 
făcut nevăzută.

Se pare totuşi că 
există şi o parte de 
adevăr în această 
întîmplare. Veniţi 
la faţa locului, o 
serie de fotografiau 
înregistrat pe peli
culă imaginea am
prentei piciorului 
„monstrului de la 
Fort Worth“. A- 
ceasta seamănă cu 
cea a unui picior 
uman, dar este 
foarte inare (460 
mm) şi are degete 
foarte lungi.

E. I.

tat că statul algerian a alocat 850 
milioane dinari pentru nevoile în
văţămîntului, iar în anii următori 
vor fi cheltuite în acelaşi scop 
sume ce vor echivala cu 25 la sută 
din bugetul general al ţării.

Burselé acordate studenţilor, a 
menţionat preşedintele, depăşesc 
actualmente 60 milioane dinari. El 
a relevat, totodată, că în prezent, 
numărul studenţilor se ridică la 
14 000, faţă de circa/1 000 în 1962 
(anul proclamării independenţei), 
iar în viitor — conform prevede
rilor planului de patru ani, aflat 
în curs de- definitivare, Algeria va 
avea aproximativ 25 000 de stu
denţi.

Preşedintele a subliniat totodată 
necesitatea pregătirii multilaterale 
a tineretului studios, chemat să în
locuiască cadrele de specialişti 
străini, pe care Algeria este ne
voită să-i folosească în prezent în 
diferite sectoare ale economiei 
sale.

Coordonate
•  LA CONAKRY se desfăşoară 

lucrările sesiunii C.C. al Partidu
lui Democratic din Guineea, în 
cadrul căreia sínt examinate pro
bleme referitoare la pregătirea 
cadrelor necesare construcţiei, eco
nomice şi culturale, precum şi o 
serie de aspecte ale activităţii di
plomatice a guvernului Guineei. 
Vor fi analizate, de asemenea, re
zultatele campaniei agricole din a- 
cest an şi vor fi adoptate măsuri 
împotriva fenomenelor inflaţioniste 
manifestate în ultima vreme în 
ţară.

•  SENATORUL EUGENE Mc 
CARTHY a evocat posibilitatea 
apariţiei unui nou partid politic 
în Statele Unite, care ar putea fi 
condus de John Lindăay, reales 
recent în funcţia de primar al 
New Yorkului. Se ştie că Lindsay 
a participat la alegeri drept can
didat independent, Partidul repu
blican din care face parte refuzînd 
să-i sprijine candidatura, Eugene 
Mc Carthy — care în 1968 a 
încercat fără succes să obţină can-N 
didatura Partidului democrat la 
preşedinţie — a afirmat că posi
bilitatea apariţiei unor noi forma
ţiuni politice este legată de ne- . 
mulţumirea unor alegători faţă de 
alternativa oferită de Partidele de
mocrat şi republican.

•• POTRIVIT ULTIMELOR DA
TE STATISTICE, la 1 iulie 1968 
populaţia New York-ului era de 
7 964 200, faţă de 8 milioane la 
1 iulie 1966. Autorităţile oraşului 
atribuie această scădere faptului 
că dir ce în ce mai multe per
soane părăsesc oraşul pentru a se 
instala în afara limitelor sale ur
bane. ca urmar* a scumpirii chirii
lor şi a creşterii criminalităţii.

■o SPRE DEOSEBIRE de tur
mele de elefanţi ale armatei lui 
Hanibal, sau de soldaţii lui Na
poleon. care traversau Alpii esca- 
ladindu-i, astăzi şirurile de auto
mobile trec dintr-o parte în alta 
a acestor munţi prin tuneluri. 
Există trei asemenea tuneluri date 
în exploatare: Grand-Saint Ber
nard (lung de 1915 m), Mont. 
Blanc, (1 397 m) şi Tende. cel mai 
scurt dintre ele. în proiect se află 
alte patru tuneluri, dintre care cel 
mai important va fi Frejus. El va 
străpunge masivul cu acelaşi nume 
pe o lungime de 12 km şi va lega 
Italia de Franţa prin localităţile 
Madone şi Bardonneche.

•  INTR-UN INTERVIU RA
DIODIFUZAT, acordat cu ocazia 
împlinirii a 4 ani de la proclama
rea unilaterală a independenţei 
Rhodesiei, primul ministru Ian 
Smith a declarat că posibilitatea 
unei înţelegeri cu Marea Britatie 
nu mai există şi că guvernul său 
este ferm hotărît să-şi continue 
politica de pînă acum.

„O reconciliere cu Anglia nu 
este esenţială pentru recunoaşterea 
Rhodesiei de către alte ţări“, a 
spus el.

w. REGIS DEBRAY, tînărul zia
rist francez, condamnat la 30 
ani închisoare sub învinuirea 
că ar fi avut legături cu nvş- 
carea de guerilă din Bolivia, 
ar putea beneficia de o am
nistie pe care guvernul bolivian 
intenţionează să o acorde deţinu
ţilor politici, a declarat recent 
procurorul Jaime Mendizabal.

Procurorul bolivian a vizitat re
cent închisoarea din Camiri, unde 
se află deţinut ziaristul francez, 
a cărui stare a sănătăţii este apre
ciată ca fiind precară.

•1 SITUAŢIA SOCIALA DIN
ITALIA continuă să rămînă în
cordată. Trei mari centrale sindi
cale au chemat muncitorii să par
ticipe în ziua de 19 noiembrie la 
o grevă generală de 24 de ore. Cu 
acest prilej, oamenii muncii vor 
protesta împotriva creşterii costu
lui vieţii, vor cere majorarea sa
lariilor şi reducerea săptămînii de 
lucru.
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ITALIA. Coloseum-ul văzut din spre Via dei Fori Imperiali. Ina
dé Titus, fiul lui Vespasian, în 80 e. n. Axa mare a elipsei de 5 

iar circonferinţa de 527 m; înălţimea 50 m cu 4 etaje
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